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 Editorial  Llastreria fina

Promoció econòmica, 
fets i no paraules

L es dades macroeconòmiques i microeconòmiques 
s’han entestat des de fa temps a revelar que el 
Garraf és una de les comarques catalanes on més 

s’ha deixat notar la crisi. També és ben sabut, com 
s’ha encarregat d’explicar la patronal ADEG, que el 
Garraf serà una de les últimes comarques a sortir del 
pou. És evident, doncs, que calia reaccionar. Més val 
tard que mai, es deu pensar des del Consell Comarcal 
del Garraf, institució des d’on ha sorgit la iniciativa 
de crear una Agència de Desenvolupament Econòmic 
del Garraf. De fet, va ser en el si del Consell d’Alcaldes 
on es va proposar la creació d’un ens públic-privat. La 
finalitat més important és crear llocs de treball i els 
objectius bàsics passen per impulsar la gestió estratègi-
ca per assolir una major eficiència i impacte dels recursos, 
dinamitzar el mercat de treball, millorar la formació i el 
capital humà, fer créixer l’esperit empresarial i la creació 
d’empreses, retenir i atreure talent, projectar la comarca 
a l’exterior, liderar projectes innovadors i estratègics i 
adaptar el territori al model de desenvolupament eco-
nòmic sostenible. Tot plegat, excel·lent. Ara bé, caldrà 
veure si de les bones paraules es passa als fets en no-
més un any, com han assegurat Josep Antoni Blanco 
i Carmen Prat. Cal veure també si finalment tot el 
Garraf sabrà fer pinya i treballar conjuntament.

L’Institut d’Estudis Pene-
desencs va encetar dissabte 
passat les seves jornades sobre 
el futur del Penedès. En aquest 
interessant debat, crec que cal 
parlar també dels mitjans de 
comunicació. Poder disposar 
de mitjans de comunicació de 
capital privat en l’àmbit co-
marcal és un tresor que hem 
de conservar, perquè està clar 
que els mitjans independents 
afavoreixen la pluralitat d’un 
territori. I en zones de gran 
creixement en els últims anys 
com són les nostres, els mitjans 
locals poden ajudar a la inte-
gració social dels nouvinguts. 
Una de les maneres d’integrar-
se en un territori és consumir 
els mitjans de la zona. Potser 
no som prou conscients de la 
importància d’aquest paper. 
Malgrat valorar el que tenim, 
hem de dir que no existeix una 
opinió pública penedesenca 

unificada. Les relacions infor-
matives entre les tres comar-
ques del Penedès són escasses, 
tant en l’àmbit escrit com 
audiovisual. Històricament 
podem veure que molts pro-
jectes comunicatius que abra-
çaven tot el Penedès han anat 
quedant pel camí. I això no es 
deu, al meu parer, a qüestions 
conjunturals, sinó a una cosa 
més profunda, que és la feblesa 
d’un sentiment de pertinença 
penedesenc.

Podrien fer més els mitjans 
per afavorir aquesta unitat pe-
nedesenca? Forma part de la 
seva funció influir en aquest 
sentiment? Els qui no ens fi-
nancem amb diners públics 
tenim a hores d’ara un primer 
objectiu, que és garantir la nos-
tra supervivència. Els mitjans 
que perduren són un reflex 
de la seva societat, no pas una 
eina per influir-la. No és que 

nosaltres, com a mitjans, ens 
asseguem un dia a la taula de 
la Redacció i pretensiosament 
diguem: ara anem a influir en 
els ciutadans perquè tinguin 
aquesta o aquella opinió. No, 
no. Això funciona a l’inrevés: 
els mitjans actuem d’altaveu o 
caixa de ressonància de les opi-
nions, els neguits, el batec d’un 
territori. Preguntin-se, per 
exemple, per què la campanya 
de la Plataforma per una Ve-
gueria Pròpia ha tingut molta 
més incidència en els mitjans 
de l’Alt Penedès que no en els 
del Garraf. La resposta és clara: 
al Garraf no hi ha hagut el ma-
teix suport ciutadà a aquesta 
reivindicació. No parlem de 
les institucions, sinó del carrer, 
de les entitats, de les persones 
individuals. Aquí el perfil de la 
reivindicació ha estat més baix. 
I això té la seva traducció direc-
ta en els mitjans locals.

Eina per influir o altaveu de tothom?

La política de subvencions al sector cultural no ha 
tingut ni té en compte la realitat del país
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L’ENQUESTA DE LA SETMANA: Aplaudeix les càmeres de vigilància per restringir el trànsit?
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Sempre he cregut que la planificació i el sentit comú 
haurien de ser elements cabdals a l’hora d’abordar 
obres a la via pública. Ho dic perquè sovint això que 
sembla tant obvi lluu per la seva absència. Em refereixo 
en concret al cas del tall de trànsit per unes obres que 
s’ha efectuat en els darrers dies al tram final de la ronda 
Ibèrica, a tocar del carrer del Doctor Zamenhof. El tall, 
que va afectar el trànsit en sentit Cubelles, va provocat r 
un important col·lapse en el carrer de la Torre d’Enveja 
en hores punta i en d’altres que no ho són tant. Per si 
no n’hi havia prou, però, ahir dijous, en horari matinal 
d’entrada a les escoles, algú va decidir que era el mo-
ment més adequat per podar les moreres de la mateixa 
ronda. Fa temps que els ciutadans es queixen dels mals 
de cap que originen les multituds d’obres que fa mesos 
i mesos que afecten la ciutat. Les obres, ja se sap, causen 
molèsties però algú hauria d’intentar minimitzar-les al 
màxim i no complicar la situació encara més. I, per cert, 
algú em pot explicar si hem de passar més mesos amb 
el nyap de rotonda a mig fer de l’avinguda Vilafranca, 
al Tacó? Fa tant de temps que està empantanegada que 
ja no va ni el llum de senyalització de l’obra. Correrem 
quan algú hi prengui mal? RAMON FRANCÀS
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D’altra banda, el fet que hi 
hagi pocs mitjans consolidats 
ens obliga encara més a actu-
ar amb responsabilitat i amb el 
màxim de neutralitat, perquè 
el lector no té possibilitats d’es-
collir entre mitjans de diferent 
línia editorial. Evidentment, 
les empreses de comunicació 
tenen uns propietaris i uns 
professionals que pensen de 
determinada manera, que 
valoren l’actualitat i possible-
ment s’equivoquen, però han 
de tenir sempre present la seva 
obligació de donar cabuda a to-
tes les opinions. Aquesta és una 
màxima que en l’àmbit local 
és absolutament necessària. 
I segur que ens equivocarem 
moltes vegades, però estic con-
vençut que no hi ha un altre 
camí perquè els mitjans locals 
i comarcals ajudin a fomentar 
la participació de la ciutadania 
en els afers col·lectius.
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